

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS
THE HAGUE**

**CONVENTION ABOLISHING THE REQUIREMENT OF LEGALISATION
FOR FOREIGN PUBLIC DOCUMENTS
(The Hague, 5 October 1961)**

Notification pursuant to Article 15 of the Convention

SUCCESSION

Vanuatu, 01-08-2008

A declaration of succession was deposited on 1 August 2008. Should any of the Contracting States wish to apply the time provisions contained in Article 12, second paragraph, of the Convention, the period from 1 September 2008 to 1 March 2009 should be regarded as the six-months' period referred to in Article 12, second paragraph. In the absence of any objection the Convention will remain in force between the Contracting States and Vanuatu from 30 July 1980, the date of independence of Vanuatu.

AUTHORITY

Vanuatu, 01-08-2008

Competent authorities to issue an Apostille in accordance with Article 6 of the Convention:

1. The Department of Foreign Affairs
2. The Vanuatu Financial Services Commission for public documents falling under its jurisdiction

The Hague, 29 August 2008

**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS
LA HAYE**

**CONVENTION SUPPRIMANT L'EXIGENCE DE LA LÉGALISATION DES ACTES
PUBLICS ÉTRANGERS
(La Haye, le 5 octobre 1961)**

Notification conformément à l'article 15 de la Convention

SUCCESSION

Vanuatu, 01-08-2008

Une déclaration de succession a été déposée le 1^{er} août 2008. Si l'un des États contractants veut appliquer le délai prévu à l'article 12, deuxième paragraphe, de la Convention, la période du 1^{er} septembre 2008 au 1^{er} mars 2009 devra être considérée comme le délai de six mois visé à l'article 12, deuxième paragraphe. En l'absence d'objections, la Convention reste en vigueur entre les États contractants et Vanuatu à compter du 30 juillet 1980, date de l'indépendance de Vanuatu.

AUTORITÉ

Vanuatu, 01-08-2008

(Traduction)

Autorités compétentes pour délivrer l'apostille conformément à l'article 6 de la Convention:

1. le Ministère des Affaires étrangères
2. la Commission des services financiers du Vanuatu pour les documents publics relevant de sa compétence

La Haye, le 29 août 2008